

Neighbourhood Watch Bulletin – October 20, 2014

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Staff Sergeant Kal Ghadban**
 - 2. Do It for Daren charity**
 - 3. Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship**
 - 4. Lecture: Linguistic rights to professional interpreters and preservation of signed languages in Canada**
 - 5. Help us find Justin Rutter – still missing after 5 years**
-

1. Staff Sergeant Kal Ghadban

Staff Sergeant Kal Ghadban had a strong passion for policing. He had worked on patrol, as a Detective in Major Crime, and was the Staff Sergeant of the Street Crime, Break & Enter and Human Trafficking units.

He had a positive impact on our community and our Service.

Kal, 43, is survived by his wife and three children.

Those who have worked with Kal know him as an excellent example of a hard-working, dedicated officer who loved his job.

Our thoughts and prayers are with his family.

We will miss him.

You can share your thoughts with his family and colleagues at HonouringKal@ottawapolice.ca

- [Ghadban Family Statement](#)
- [Chief Bordeleau's Statement](#)
- [Beechwood Cemetery memorial page](#)

Members of the public who wish to contribute to the Ghadban Family Fund may do so by cheque mailed to:

Ghadban Family Fund
Ottawa Police Service
c/o Insp. Chris Rheaume

474 Elgin St.
Ottawa, Ontario K2P 2J6



2. Do It for Daren charity

On Saturday, October 18, 2014, the Ottawa Police Service presented a \$20 000.00 cheque to the D.I.F.D. (Do it for Daren) charity. The funds were raised during the International Police Hockey Tournament hosted by the Ottawa Police Service from February 25-28, 2014.

3. Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship

In recognition of Persons Day, the Ottawa Police Service will be releasing the criteria for the 2015 Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship award on Saturday, October 18, 2014. Persons Day marks the day in 1929 when the British Privy Council formally declared women persons under the law.

The Thomas G. Flanagan S.C. Scholarship Award was established in 1993 in honour of the late Thomas G. Flanagan who served as Chief of Police of the Ottawa Police Service between 1989 and 1993. It is presented annually to a woman from a racialized or Aboriginal community who is interested in pursuing a career in policing with the Ottawa Police Service, following a period of post-secondary study.

The award is in the amount of \$1,500 and is directed towards the recipient's education at an accredited post secondary institution. Deadline for application to the 2015 process is end of February 2015. The award will be presented to the selected recipient at the 2015 Community / Police Awards Ceremony.

Applications are available online at ottawapolice.ca. Completed applications can be submitted to info@ottawapolice.ca, or by mail to: Ottawa Police Service, Diversity and Race Relations, P.O. Box 9634, Station "T", Ottawa, Ontario, K1G 6H5
For more information, please contact Cst. Jon Hall, Diversity and Race Relations, Ottawa Police Service at 613-236-1222, ext. 5014 or hallj@ottawapolice.ca.

4. Lecture: Linguistic rights to professional interpreters and the preservation of signed languages in Canada

As an organization that uses sign language interpreters, the Ottawa Police Service would like to draw your attention to a lecture given by Professor Patrick Boudreault, on October 24 at 7:00 p.m., at Clark Hall, RA Centre, 2451 Riverside Drive.

5. Help us find Justin Rutter – still missing after 5 years

The Ottawa Police Service Missing Persons Unit is appealing to the public for tips to locate missing teenager [Justin Rutter](#). Justin was last seen by his family on Thursday, October 8, 2009. He was 14 years old at the time.

At the time of his disappearance, Justin was 163 cm (5'4"), 50 kg (110 lbs), with a slim build, short light brown hair, brown eyes. He was last seen wearing a light brown/white hoodie, as seen in a 2009 photo.

“Although Ottawa Police received close to 50 tips on Justin’s whereabouts over the past 5 years, none have been confirmed by police,” said Ottawa Police Criminal Investigations Directorate Supt. Don Sweet. “We are releasing an artist’s rendering of an age progression sketch of what Justin could look like, now at age 19.”

A recent tip suggests that Justin may be in the Vancouver area; and as such Ottawa Police will be working with the Vancouver Police to validate this.

“Our Missing Persons investigators are concerned that Justin may have met with foul play or is deceased,” added Supt. Sweet. “A reward of \$5000.00 is being offered by Ottawa Police for information confirming the current whereabouts of Justin or leading to the arrest and prosecution of the person’s responsible for his disappearance. Someone knows where Justin is or what happened to him. Help us find him.”

Anyone with information on this matter is asked to contact the Ottawa Police Missing Persons Unit at [613-236-1222](tel:613-236-1222) ext. 2355. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS), toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477) or downloading the Ottawa Police iOS app.

1. Kal Ghadban
2. La charité « Do It for Daren »
3. La bourse d’études Thomas G. Flanagan, É.C.
4. Aidez-nous à trouver Justin Rutter – toujours manquant après 5 ans

1. Kal Ghadban

Le sergent d'état-major Kal Ghadban était vraiment passionné par son métier. Il avait œuvré comme patrouilleur, comme détective affecté aux crimes majeurs, et il était le sergent d'état-major des Unités des crimes de rue, des introductions par effraction et la traite de personnes.

Il exerçait une influence positive sur la communauté et sur notre Service.

Kal, âgé de 43 ans, laisse dans le deuil son épouse et ses trois enfants.

Ceux qui ont côtoyé Kal professionnellement savent qu'il était un excellent agent, dévoué et vaillant et adorant son métier.

Nos pensées et nos prières vont à sa famille.

Il va nous manquer.

Vous pouvez envoyer vos messages de condoléances par courriel au HonouringKal@ottawapolice.ca

- [Déclaration de la famille](#)
- [Énoncé du chef Charles Bordeleau](#)

Les membres du public qui souhaitent faire un don au « Fonds de la famille Ghadban » peuvent le faire en postant un chèque à l'adresse suivante :

Fonds de la famille Ghadban
Service de police d'Ottawa
a/s de l'inspecteur Chris Rhéaume
474, rue Elgin
Ottawa, ON
K2P 2J6



2. La charité « Do It for Daren »

Le samedi 18 octobre 2014, le Service de police d'Ottawa fera la remise d'un chèque de 20 000,00\$ à l'organisation charitable D.I.F.D. (*Do it for Daren*). Ces fonds furent amassés lors de la plus récente édition du Tournoi international de hockey de la police, présentée par le Service de police d'Ottawa du 25 au 28 février 2014.

3. La bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C.

En reconnaissance de la Journée de la personne, le Service de police d'Ottawa rendra publiques, le samedi 18 octobre 2014, les critères d'obtention de la bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C. 2015. La Journée de la personne souligne le jour en 1929 où le Conseil privé britannique déclara que les femmes étaient bel et bien des personnes.

La bourse d'études Thomas G. Flanagan, É.C. fut instituée en 1993 en l'honneur de feu Thomas G. Flanagan, qui servit en qualité de chef du Service de police d'Ottawa de 1989 à 1993. La bourse est décernée annuellement à une femme, d'une communauté racialisée ou autochtone, intéressée à poursuivre une carrière dans les services policiers au sein du Service de police d'Ottawa, après avoir poursuivi des études postsecondaires.

La bourse d'études représente une somme de 1 500 \$ qui aide à défrayer les frais de scolarité de la titulaire dans un établissement d'enseignement postsecondaire accrédité. L'échéance de soumission des demandes de bourse 2015 est la fin de février 2015. La bourse sera décernée à la lauréate lors de la Cérémonie de remise des prix du service de police et de la collectivité de 2015.

Les formulaires de demande sont disponibles en ligne au ottawapolice.ca. Les demandes dûment remplies peuvent être acheminées par courriel au info@ottawapolice.ca ou par courrier à l'adresse suivante: Service de police d'Ottawa, Section de la diversité et des relations interraciales, C. P. 9 634, succursale «T», Ottawa, ON K1G 6H5.

Pour obtenir de plus amples renseignements, veuillez contacter l'agent Jon Hall, Section de la diversité et des relations interraciales de la Police d'Ottawa par téléphone au 613-236-1222, poste 5014 ou par courriel au hallj@ottawapolice.ca.

4. Aidez-nous à trouver Justin Rutter – toujours manquant après 5 ans

L'Unité des personnes disparues du Service de police d'Ottawa lance un appel au public pour obtenir des informations permettant de repérer [Justin Rutter](#), un adolescent porté disparu. Justin a été aperçu la dernière fois par sa famille le jeudi 8 octobre 2009. Il était âgé de 14 ans à l'époque.

Au moment de sa disparition, Justin mesurait 163 cm, pesait 50 kg, avait une taille mince, portait ses cheveux brun clair courts et avait les yeux bruns. Il a été aperçu la dernière fois portant un chandail à capuchon brun clair et blanc, tel que paraissant sur une photo datant de 2009.

« Bien que la Police d'Ottawa ait reçu près de 50 tuyaux sur l'emplacement de Justin au cours des cinq dernières années, aucun n'a été corroboré par la police », a précisé le surintendant Don Sweet de la Direction des enquêtes criminelles de la Police d'Ottawa. « Nous rendons publique une vue d'artiste d'un portrait-robot anticipé de ce à quoi pourrait ressembler Justin, aujourd'hui, à l'âge de 19 ans. »

Un tuyau récent laissait entendre que Justin pourrait se trouver dans la région de Vancouver; et c'est pourquoi la Police d'Ottawa collaborera avec la Police de Vancouver pour valider le tout.

« Nos enquêteurs de l'Unité des personnes disparues s'inquiètent de ce que Justin puisse avoir été la victime d'un acte criminel ou est décédé », a ajouté le surintendant Sweet. « Une récompense de 5 000,00 \$ est offerte par la Police d'Ottawa pour tout renseignement confirmant l'emplacement actuel de Justin ou menant à l'arrestation et à la judiciarisation de la personne responsable de sa disparition. Quelqu'un sait où se trouve Justin ou ce qui lui est arrivé. Aidez-nous à le trouver. »

Toute personne ayant des renseignements sur cette affaire est priée de communiquer avec l'Unité des personnes disparues de la Police d'Ottawa en composant le 613-236-1222, poste 2355. Pour une dénonciation anonyme, communiquez avec Échec au crime au 613-233-8477 (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477 ou téléchargez l'appli iOS de la Police d'Ottawa.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**

- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.